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#BOŠNJAKOVIĆ O NOVOM OVRŠNOM ZAKONU:#

Ministar pravosuđa Dražen Bošnjaković rekao je u subotu, govoreći za RTL o novom prijedlogu

Ovršnog zakona, da bi prema tom prijedlogu ovrhe trebale biti brže i poštene.

Bošnjaković: Deblokirali smo gotovo 160 tisuća građana

Pozvavši sve one koji kritiziraju i sumnjaju u novi prijedlog da se uključe u javno savjetovanje,

Bošnjaković je rekao da su, unatoč dosadašnjem nepovjerenju, u kratko vrijeme uspjeli

deblokirati gotovo 160 tisuća građana.

"Dug blokiranih koji je bio 43 milijarde sada je 18,3 milijardi. Ovo su sve dobre mjere koje

nudimo u Ovršnom zakonu, a od svih koji su istakli sumnje i kritike očekujem da se uključe u

javno savjetovanje. Nedvojbeno smanjujemo trošak ovrhe u budućnosti, želimo je učiniti bržom i

radi vjerovnika i dužnika, što možemo digitalnom tehnologijom. Ovrha će sasvim sigurno biti

poštena", ustvrdio je.

Bošnjaković kaže i da se diže prag u slučaju nekretnina jer, smatra, ne može se voditi ovrha u

odnosu na nekretninu ako je dug manji od 40 tisuća kuna.

"U postojećem zakonu već imamo mjeru da ukoliko netko izgubi jedinu nekretninu, država o

njemu brine 18 mjeseci, plaća mu zakupninu nekog prostora. Varijanta da mi nekakav zakon

prepisujemo od neke države je neprimjeren", ustvrdio je.

Dodao je da zakon ide u dva čitanja pa su otvoreni za sve prijedloge, no i dosada su postigli

pristojne rezultate u smanjivanju broja blokiranih, a na sceni je i Zakon o osobnom stečaju

potrošača.

"Smanjit ćemo broj blokiranih na razumnu mjeru", rekao je Bošnjaković.

Objasnio je da nisu prihvatili amandmane oporbe jer su oni tražili da visina duga bude 50 tisuća

kuna, a na snazi je stavak 2. članka koji sucu daje da ocjenom vidi dolazi li do nesrazmjera i već

sada iznos od 20 tisuća može podići na veći iznos.

"U praksi imamo mogućnost ukoliko se traži ovrha na nekretnini radi potraživanja koje je veće

od 20 tisuća kuna, a nekretnina je bitno vrijednija, on može primjenom zakonskog stavka 2.

članka to podići", rekao je.

U vezi izmjena Zakona o osobnom stečaju koje su stupile na snagu, ministar je istaknuo kako u

Hrvatskoj do sada nije postojao tako jednostavan stečaj potrošača.

"Uveli smo novi oblik stečaja za one koji su dužni do 20 tisuća kuna i koji su blokirani dulje od tri

godine. Prave rezultate ćemo vidjeti, takvih ljudi ima preko 100 tisuća. Mi ćemo im putem

institucija i FINA-e dostaviti obavijest da u okviru ovog instituta mogu regulirati svoja

dugovanja", dodao je.

Bošnjaković: Do ovrhe ne može doći, ako ovršenik o tome nije obaviješten  
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Na tvrdnje blokiranih da se suštinski ništa ne rješava te da će se dugovi i dalje prenositi na

potomke, Bošnjaković je ustvrdio da će se to dogoditi ako građani budu nesavjesni i

neodgovorni. "I sada postoji odredba u zakonu koja kaže da naši potomci odgovaraju za naše

dugove u visini onoga što su zavrijedili.  Ako ćete ostaviti potomcima 100 nečega i dug od 100

nečega, bit će na nuli. Ako im ostavite 100 nečega i dug od 50 nečega, ostat će im 50".

Poručio je svima da budu savjesni i odgovorni kod preuzimanja obveza kako ne bi bili blokirani

radi manjih iznosa.

"Velika kvaliteta novog zakona je da ne može doći do ovrhe, a da ovršenik nije obaviješten o

tome. To je važno, tu je bilo prijepora u sadašnjem sustavu kad ljudi nisu znali da ovrha ide",

napomenuo je.

(Hina)
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